
Groenmarkt Sinderen 25 mei 2024.  

Lies Visscher, mijn medelid van de werkgroep Schepping van onze Raad van Kerken, hee< mij 
gevraagd deze groenmarkt te bezoeken en Richard Krabben van de gemeente Oude IJsselstreek te 
interviewen. Ik fiets via de Kapelweg  in Silvolde naar Sinderen. Ik realiseer me nu pas na 45 jaar 
Silvolde dat de Kapelweg zo heet omdat hij langs de boskapel gaat. Daar was  ik trouwens nog nooit 
binnen geweest. Op de terugweg bleek 
er een bus vol toeristen neergestreken 
waar ik dankbaar gebruik van gemaakt 
heb om de kapel eens van binnen te 
bekijken: een zeer eenvoudig en 
doelmaHg interieur, als of er wekelijks 
een dienst is. Op de heenweg dacht ik 
nog dat dit hiermee de Boskapelle van 
de flyer hiernaast bedoeld was. Maar er 
was niets te doen. Geheel teleurgesteld 
fietste ik met de moed in de schoenen 
verder naar Sinderen.  Boskapelle bleek 
de laatste zijweg voor Sinderen te zijn 
en inderdaad daar was precies de 
groenmarkt. De basisschool waar ik na 
mijn pensioen nog een paar jaar 
godsdienstles heb gegeven is 
ondertussen gesloten. 
Ik vraag aan het hoofd van de 
organisaHe mij naar de stand van de 
Gemeente Oude IJsselstreek met 
Richard Krabbe te begeleiden. Maar 
Richard blijkt er niet te zijn. Wel Merlijn 
de Jonghe die mij een en ander wil 
uitleggen. Een tweezijdig reclamebord 
dat op de grond staat, gee< aan dat de 
gemeente zich richt op drie van de 17 
Sustainable Development Goals (SDGs). 
Nummer 13: KlimaatacHe sdg/13-
klimaatacHe , nummer 15: Leven op het 
Land sdg/15-leven-op-het-land en 
nummer 6: Schoon water  sdg/6-
schoon-water-en-sanitair . N.a.v. deze 
derde sdg moet het iedereen al  wel 
opgevallen zijn dat het water hoger 
staat dan in het nabije verleden. 
Landerijen staan onder water en de watervalletjes van afwateringsbeken lijken meer water te moeten 
verstouwen dan ooit.  Dit alles komt doordat de gemeente en Rijkswaterstaat de grondwaterspiegel 
hebben doen sHjgen zodat er meer water aan het oppervlak zichtbaar is opgeslagen. Ook de 
aangelegde omwegen van de waterlopen dragen daartoe bij evenals de uitgegraven stukken land. 
Ook deze beide zijn bedoeld om het hemelwater langer vast te houden. De onderliggende reden 
daarvoor is niet alleen het opvangen van naZe periodes maar juist ook van droge periodes.  

https://www.sdgnederland.nl/SDG/13-klimaatactie/
https://www.sdgnederland.nl/SDG/13-klimaatactie/
https://www.sdgnederland.nl/SDG/15-leven-op-het-land/
https://www.sdgnederland.nl/SDG/6-schoon-water-en-sanitair/
https://www.sdgnederland.nl/SDG/6-schoon-water-en-sanitair/


Aan de andere zijde van hetzelfde reclamebord 
gaat het over het resultaat van het onderzoek 
van de bermen in de gemeente: “NulmeHng 
Ecologisch Bermbeheer”. Deze kaart gee< de 
doorgaande wegen aan in de gemeente, met in 
diverse kleuren het type berm er dat er is. In de 
site van de gemeente is dit niet terug te vinden 
(wat wellicht de actualiteit accentueert) , maar 
het volgende stukje uit raad.oude-ijsselstreek.nl/
Vastgestelde-ecologisch-berm-en-
watergangenbeheerplan  lijkt erop: 

“In de lente van 2023 wordt een 
inventarisaHe gemaakt van de 
gemeentelijke bermen op basis van de 
botanische ontwikkelingsfases. 
Onderstaande fases worden 
onderscheiden. Deze fasering is opgesteld 
op basis van de veldgids ‘Ontwikkeling 
botanisch en waardevol grasland’ (Bax en 
Schippers, 1998, library.wur.nl//groene kennis ):  

0. Engels raaigras  
1. Grassenmix  
2. Dominant stadium  
3. Gras-kruidenmix  
4. Bloemrijk grasland  
5. Schraalland   

De inventarisaHe wordt als nulmeHng beschouwd om in de toekomst te kunnen monitoren 
waar en welke ecologische verbeteringen hebben plaatsgevonden.”  Aldus de hierboven 
aangegeven site van de gemeente. 

Het beleid van de gemeente is gericht op meer bloemrijke bermen. 
Niet voor de mooiigheid maar als verbeterde basis voor de 
biodiversiteit, inclusief de fauna.  Een stand verderop laat veel 
opgezeZe dieren zien. Op mijn vraag of de wildstand nu verbeterd is, 
is het antwoord: “De reeënstand is van 2012 tot 2021  
vooruitgegaan van 262 naar 288.” Dat is 42 %! 
In het verlengde van dit beleid krijg ik van Merlijn een 
zakje bloemzaadmengsel mee voor een verantwoorde 
bermbegroeiing met als voorkant de grijze aieelding.   
En op de achterkant na enige algemene informaHe, zie 
www.cruydthoeck.nl  een opsomming van de 
bloemensoorten waarvan de zaden in het zakje ziZen: 
het gele tekstvak hier rechts.  
Het gemeentelijk beleid is duidelijk richHng bloemrijke 
bermen. Daarbij hoort een klasse-indeling: van klasse 1, 
gras, tot en met klasse 5, alleen bloemen. 
Op mijn vraag naar het gemeentebeleid t.a.v. de Japanse 
Duizendknoop antwoordt Marlijn dat daarvoor een 
speciale bestrijdingswijze in ontwikkeling is: bevriezen. 

Wie hee< de mooiste  
bloemenzee? Doe mee aan 
 de wedstrijd en val in de  

prijzen! 

Snel-
bloeiend 

https://raad.oude-ijsselstreek.nl/Documenten/23-032b-College-Bijlage-1-Vastgestelde-ecologisch-berm-en-watergangenbeheerplan.pdf
https://raad.oude-ijsselstreek.nl/Documenten/23-032b-College-Bijlage-1-Vastgestelde-ecologisch-berm-en-watergangenbeheerplan.pdf
https://raad.oude-ijsselstreek.nl/Documenten/23-032b-College-Bijlage-1-Vastgestelde-ecologisch-berm-en-watergangenbeheerplan.pdf
https://raad.oude-ijsselstreek.nl/Documenten/23-032b-College-Bijlage-1-Vastgestelde-ecologisch-berm-en-watergangenbeheerplan.pdf
https://library.wur.nl/WebQuery/groenekennis/921338
http://www.cruydthoeck.nl


Dat hebben ze bij mij schuin tegenover kennelijk nog niet gedaan want na een snelle maaireacHe na 
mijn telefonische Hp naar 292292 (telefoonnummer van de Gemeente) is hij nu alweer een meter 
hoog. In het zelfde boekje van 28 pagina’s als voorbereiding voor de raad oude--Vastgestelde-
ecologisch-berm-en-watergangenbeheerplan  staat er ook een paragraaf over de Japanse 
Duizendknoop (ingekort). 

6.2.2  Japanse Duizendknoop.  
Deze wordt tot de meest invasieve exoten gerekend. Hij staat niet op de Unielijst omdat er dan 
een perspecHef moet zijn om de plant definiHef te verwijderen. Daar is een Europees 
gecoördineerde aanpak voor nodig. De plant is schadelijk en bestrijding is zeer wenselijk. Hee< 
de plant zich eenmaal gevesHgd, is hij zeer moeilijk te verwijderen. Door zijn sterke groeikracht 
worden inheemse plantensoorten verdrongen. De sterke wortelstokken en stengels kunnen 
schade veroorzaken aan gebouwen, leidingen en wegen.  De gemeente hee< goed in beeld 
waar de Japanse duizendknoop vóórkomt en hanteert de methode om meermaals per jaar de 
plant te maaien. Dit houdt hem beheersbaar, maar put hem niet uit. Zijn groeiplaatsen worden 
afzonderlijk gemaaid en niet meegenomen in de reguliere maaibeurten. Het maaisel wordt 
zorgvuldig afgevoerd en vernieHgd, via een gecerHficeerd composteerbedrijf. Er wordt 
voorkómen dat er maaisel in de berm of sloot achterblij<. Na het maaien wordt het 
maaimaterieel grondig schoongemaakt om verspreiding van de plant te voorkómen. Om de 
planten weg te krijgen is maatwerk nodig, waarbij per locaHe wordt bepaald welke methode 
ingezet wordt. Op locaHes waar het de wens is om de groeiplaats te vernieHgen, wordt de 
bewezen effecHeve bevriezingsmethode gebruikt, waarbij de wortels worden bevroren. De 
plantenresten zijn niet meer levensvatbaar en worden vervolgens gecomposteerd in de bodem 
ter plekke.   

De laatste zin ziet er veelbelovend uit, maar is dus kennelijk niet toegepast. Ik moet 292292 maar 
eens melden dat de plant ook aan de overkant van de weg vóórkomt en zo het wegdek bedreigt. Ik 
heb ook voorgesteld aan de eigenaar van het veldje, het metaalbedrijf de Lovink, zijn personeel aan 
te bieden om in de pauze in een tuintje op het fabrieksterrein bij te houden in plaats van alleen maar 
te wandelen. 
TensloZe mag ik van Marlijn een paar van de uitgestalde boekjes meenemen: 
- HET GOEDE VAN EEN GROENE TUIN, want groen is leven van de STICHTING STEENBREEK,  
steenbreek.nl , 8 pagina’s. 
- Van dezelfde sHchHng: STAPPENPLAN VOOR EEN NATUURTUIN. Een vouwblad van 6 pagina’s.  
- En een folder over STARING EDUCATIE van staringadvies.nl van ook 6, maar kleinere pagina’s voor de 
laagste klassen van het middelbaar onderwijs.  

Tot zover het verslag van een nusge en aangename excursie, 
Lies Visscher, Harrie Jorna 
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